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RAAD VOOR EUROPESE ZAKEN 
Ex. nr 

Nr.7945 Notulen van de vergadering gehouden 
op v r i j d a g 18 maart 1977 i n het Catshuis, 

* s morgens van 9 t o t 10 uur 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Den Uyl en de m i n i s t e r s 
Duisenberg, Lubbers en Van der S t o e l , alsmede 
s t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t 
Voorts z i j n aanwezig de heren De Grooth (EZ), 
Van de Graaf (AZ), H i l b e r s ( F i ) , I t a l i a n e r 
(BuZ), Lubbers (PV), Rutten (EZ), Van Swindere 
(BuZ) en De Zeeuw (LV) 

S e c r e t a r i s : Drs.J.W.Holtslag (wnd) 
A d j u n c t - s e c r e t a r i s : Mr.A.V.M.Cals 

1. Notulen van de vergadering van 4 maart 1977 
(nr.7876) 

Aangehouden t o t de volgende vergadering 

2. Mededelingen 
a. Het m u l t i v e z e l a k k o o r d 

S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t meent dat 
vandaag een nadere i n s t r u c t i e moet worden gegeven 
t e r zake van de v e r l e n g i n g van het multivezelakkoord. 
H i j s t e l t voor dat en marge van de m i n i s t e r r a a d h i e r 
over door de meestbetrokken bewindslieden z a l worden 
gesproken. Er i s enige haast b i j omdat de Nederlandse 
d e l e g a t i e i n Genève vandaag nadere gegevens u i t 
Nederland w i l hebben. 

M i n i s t e r Lubbers z a l z i c h i n de problematiek 
verdiepen. Spreker d e e l t mede dat h i j samen met 
m i n i s t e r Pronk overweegt naar Genève t e gaan aan het 
einde van de c o n f e r e n t i e . H i j meent dat een exacte 
i n s t r u c t i e pas tegen d i e t i j d nodig i s en z a l nog 
met m i n i s t e r Pronk overleggen. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t voor d i t 
onderwerp verder i n de m i n i s t e r r a a d t e behandelen 
en concludeert dat de m i n i s t e r s Lubbers en Pronk z u l l e i 
overleggen over het Nederlandse standpunt t e r zake 
van de ve r l e n g i n g van het multivezelakkoord. De 
raad gaat hiermede akkoord. 
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Voorbereiding van de Europese Raad op 25 en 26 maart 
19 7 7 ( C o n c l u s i e s van de coördinatiecommissie dd. 
15 maart 1977, aangeboden b i j b r i e f van de s t a a t s 
s e c r e t a r i s van Buitenlandse Zaken B r i n k h o r s t dd. 
16 maart 1977, nr.69221) 

a. Wereld economische en monetaire s i t u a t i e 

S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t merkt op dat 
het nog n i e t bekend i s of er een document van de 
Europese Commissie z a l komen dat a l s grondslag z a l 
dienen voor de d i s c u s s i e over d i t onderwerp i n de 
Europese Raad. De vraag r i j s t i n hoeverre ook de 
h a n d e l s p o l i t i e k en met name de m u l t i l a t e r a l e t a r i e f 
onderhandelingen i n de GATT i n de Europese Raad 
aan de orde moeten worden g e s t e l d . H i j meent dat 
Nederland d i t onderwerp n i e t i n de Europese Raad 
aan de orde moet s t e l l e n , maar dat de normale procedure 
i n de EEG zou moeten volgen. Van de z i j d e van 
Economische Zaken wordt e c h t e r aangedrongen d i t 
punt wel op t e brengen. 

M i n i s t e r Lubbers meent dat op de economische 
Top i n Londen van begin mei zeker aandacht aan de 
Noord/Zuid-dialoog z a l worden besteed. Spreker meent 
dat e c h t e r de b e l a n g r i j k e h a n d e l s p o l i t i e k e besprekingen-
n i e t u i t het oog mogen worden v e r l o r e n . I n verband 
met de noodzaak van v e r d e r e o n t w i k k e l i n g van de handel 
moet door de Europese Raad een d r i e t a l zaken i n hun 
o n d e r l i n g e samenhang worden besproken. Ten e e r s t e 
i s vooruitgang i n de Noord/Zuid-dialoog e s s e n t i e e l . 
Ten tweede d i e n t de Gemeenschap aan de nieuwe 
r e g e r i n g van de Verenigde S t a t e n te l a t e n 
weten zeer t e necnten aan v e r s n e l d e v o o r t z e t t i n g van 
het GATT-overleg. Ten derde zou de r e g e r i n g z i c h 
voorstander moeten v e r k l a r e n van een i n t e r n a t i o n a a l 
consultatiemechanisme met b e t r e k k i n g t o t een a a n t a l 
b e l a n g r i j k e s e c t o r e n , z o a l s de s t a a l s e c t o r en de 
scheepsbouw. 

M i n i s t e r Van der S t o e l meent dat de 
g e s c h e t s t e problematiek zeker aan de orde zou kunnen 
komen i n d i e n d i t een normale Europese Raad zou z i j n . 
H i j a a r z e l t nu e c h t e r omdat de t i j d zo beperkt i s 
dat e r geen substantiële d i s c u s s i e over d i t onderwerp 
te verwachten v a l t . Bovendien l i g t e r het grote 
probleem dat Nederland w e l l i c h t z a l moeten v e r k l a r e n 
n i e t mee te werken aan de voorbereidingen van de 
economische Top i n Londen. H i j i s van mening dat er 
w e l l i c h t andere mogelijkheden z i j n om op korte t e r m i j n 
aandacht voor deze problematiek te vragen. M i n i s t e r 
Lubbers w i j s t erop dat de t i j d a l t i j d beperkt i s , de 
m i n i s t e r - p r e s i d e n t moet n a t u u r l i j k s e l e c t e r e n . Spreker 
meent gehouden te z i j n op de onderhavige problemen 
te w i j z e n en een sprekende i l l u s t r a t i e te hebben 
gegeven van de noodzaak van de aanwezigheid van de 
Gemeenschap op de economische Top. 
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De m i n i s t e r - p r e s i d e n t meent dat deze punten 
moeten worden ingebracht zodra v a s t s t a a t dat een 
vertegenwoordiger van de Gemeenschap wordt uitgenodigd 
voor het topoverleg. S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t 
merkt op dat g i s t e r e n i n het comité van permanente 
vertegenwoordigers door het B r i t s e v o o r z i t t e r s c h a p 
een onderscheid i s gemaakt tussen de voorbereiding 
van de economische Top e n e r z i j d s en de vertegenwoordiging 
a n d e r z i j d s . Procedureel zou e e r s t de vertegenwoordiging 
van de Gemeenschap a l s zodanig aan de orde moeten 
worden g e s t e l d . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t v r a agt waar de 
stagnatiepunten met de VS ten aanzien van de voortgang 
i n de GATT p r e c i e s l i g g e n . M i n i s t e r Lubbers antwoordt 
dat het probleem n i e t a l l e e n b i j de VS l i g t maar 
ook b i j o n s z e l f . De Commissie zou z i c h nog eens van 
de p o l i t i e k e w i l van de l i d s t a t e n moeten vergewissen 
door het mandaat voor de besprekingen i n Genève nog 
eens door te spreken. De d i s c u s s i e s h i e r o v e r z i t t e n 
op het ogenblik geheel v a s t . Bovendien w i l l e n de VS 
de besprekingen i n de GATT ook u i t s t r e k k e n t o t de 
a g r a r i s c h e s e c t o r . Daarnaast h e e f t de Gemeenschap de 
e i s g e s t e l d dat het r e s u l t a a t van de onderhandelingen 
geharmoniseerd moet z i j n , t e r w i j l de VS voorstander 
z i j n van een geharmoniseerd proces van t a r i e f v e r l a g i n g . 
Dat i s wel b e g r i j p e l i j k omdat de VS r e l a t i e f meer z u l l e n 
moeten v e r l a g e n . Oplossingen z i j n nu a l l e e n mogelijk 
i n d i e n c o n c r e t e v o o r s t e l l e n worden gedaan. Dat maakt 
e c h t e r p o l i t i e k e b e s l i s s i n g e n nodig. 

De heer De Grooth meent dat men inderdaad 
het mandaat n i e t d u r f t t e c o n c r e t i s e r e n . Daartoe 
z i j n p o l i t i e k e u i t s p r a k e n nodig, d i e men nu moet 
proberen u i t te lokken. Spreker waarschuwt ervoor 
dat d i t n i e t zo gemakkelijk z a l b l i j k e n , met name 
gezien de m o e i l i j k e s i t u a t i e waarin het Verenigd 
K o n i n k r i j k en Italië v e r k e r e n . 

S t a a t s s e c r e t a r i s B r i n k h o r s t s t e l t voor 
b i j de b e s p r e k i n g van h e t werkdocument van het 
B r i t s e v o o r z i t t e r s c h a p een k r a c h t i g p l e i d o o i te 
houden ten gunste van de sectoriële aanpak. Het 
vraagstuk van de h a n d e l s p o l i t i e k en de GATT-besprekingen 
zou dan i n een l a t e r stadium aan de orde kunnen komen 
en b e t e r kunnen worden v o o r b e r e i d i n de Algemene 
Raad. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t voor te 
concluderen dat i n de d i s c u s s i e s t e r z a k e van 
Nederlandse z i j d e z a l worden gewezen op de noodzaak 
van een spoedige s e r i e u z e aanpak van v i t a l e sectoren 
die i n de economieën van Japan, de VS en de EEG 
i n m oeilijkheden z i j n . Een algemeen p o l i t i e k e u i t 
spraak over de w e n s e l i j k h e i d van een voortgang van 
de GATT-besprekingen kan worden ondersteund. Concrete 
vraagDunten d a a r b i j kunnen aan de orde komen i n de 
Europese Raad van 29 en 30 j u n i 19 77 na een grondige 
voorbereiding i n de Algemene Raad. De raad stemt 
hiermede i n . 


